



McGill University Division of Child Psychiatry

Infant Mental Health Day

RESOLVING TRAUMA WITHIN AN ATTACHMENT BASED INTERVENTION

Friday, November 2nd, 2018

Douglas Mental Health University Institute, Douglas Hall, 6875 Boulevard Lasalle,
Verdun, Quebec, H4H 1R3

Parking available onsite (6\$/day)

The 26th McGill Infant Mental Health Day will address the issues surrounding trauma and attachment with young children and their families. Our invited guests are in the forefront of international research and clinical practice in this field. Participants will have an opportunity to benefit from their knowledge and expertise. This conference is of interest to physicians, nurses, social workers, educators/psycho-educators, occupational and speech therapists, psychologists and psychiatrists working with infants and very young children.

INVITED SPEAKERS:

Miriam Steele, PhD, Professor of Psychology, Director of Clinical Psychology at the New School for Social Research and Co-Director of the Center for Attachment Research in New York City.

Ellen Moss, PhD, Professor of Developmental Psychology at the University of Quebec at Montreal

PROGRAM

8:00 a.m.	Registration	11:45 a.m.	<i>Question Period</i>
8:45 a.m.	Opening Remarks: Joyce Loomer	12:00 p.m.	<i>Lunch</i>
8:55 a.m.	Introduction of speakers -		
<u>Moderator:</u>	Sawssan Kalache, MD	<u>Moderator:</u>	Nisrine Masrouha, MD
9:00 a.m.	Miriam Steele Resolving Trauma by Enhancing Reflective Function: An Attachment Perspective	1:15 p.m.	Miriam Steele Preventing Child Maltreatment: The Group Attachment Based Intervention
10:00 a.m.	<i>Question Period</i>	2:15 p.m.	<i>Question Period</i>
10:15 a.m.	<i>Coffee Break</i>	2:45 p.m.	Ellen Moss A Case Study Using the Attachment Video Feedback Intervention Method
10:45 a.m.	Ellen Moss Short-term Attachment Intervention with Parent-Child Dyads Using Video-Feedback: The AVI Program	3:45 p.m.	<i>Question Period and discussion</i>
		4:15 p.m.	Closing Remarks: Joyce Loomer

This event is an accredited group learning activity by l'Ordre des psychologues du Québec and meets the criteria for accreditation of the Royal College of Physicians and Surgeons of Canada. AQSMN members benefit from a reduction of \$10.00.

Presentations will be in English while questions and discussions will be in French and English.

LEARNING OBJECTIVES:

1. Participants will understand the concept of attachment and its application to clinical practice.
2. Participants will understand preventive interventions in high risk family.
3. Participants will be familiar with evidence-based attachment intervention to address trauma.

McGill Infant Mental Health Group:

J. Loomer, MSW (DH) (Chair)	J. Canfield, MD (MCH/MUHC)	D. Casa-Martin, BSc. Ed (Private Practice)
S. Dongier, MD (DH)	S. Kalache, MD (McGill)	J. Grunberg, MED, CBHSSJB
M. Larose, MD (MCH/MUHC)	N. Masrouha, MD (DH)	A. Wazana, MD (JGH)

Register by e-mail at psychiat.division@muhc.mcgill.ca and submit the coupon below along with your payment. Space is limited. Registration will **only be confirmed** upon receipt of payment. This is a non-refundable event. **Please note that lunch will provided.** Please send this registration coupon along with a cheque of **\$95.00** payable to: **McGill University, Division of Child Psychiatry**, and mail to **Rita Moussa, Child Psychiatry, Glen Site, 1001, boulevard Décarie, B02.7026, Montréal, QC H4A 3J1**, Tel.: 514-412-4400 (22470) - Fax: 514-843-1517 E-mail: psychiat.division@muhc.mcgill.ca

NAME: _____ EMAIL: _____

TEL: _____ AGENCY: _____ DISCIPLINE: _____



Université McGill Division de pédopsychiatrie

Journée de la santé mentale du nourrisson

LA RÉOLUTION DE TRAUMATISME À PARTIR D'UNE INTERVENTION BASÉE SUR L'ATTACHEMENT

Vendredi, le 2 novembre 2018

Institut Universitaire en Santé Mentale Douglas, Douglas Hall, 6875 Boulevard Lasalle, Verdun, Québec, H4H 1R3
Stationnement disponible (6\$/jour)

La 26^{ème} journée McGill sur la santé mentale du nourrisson sera consacrée aux questions du trauma et de l'attachement chez les jeunes enfants et leurs familles. Les conférenciers que nous avons invités sont à l'avant-garde de la recherche et de la pratique clinique dans ce domaine. Cette journée clinique intéressera les omnipraticiens, pédiatres, infirmières, travailleurs sociaux, éducateurs, psycho-éducateurs, ergothérapeutes, orthophonistes, psychologues et psychiatres qui œuvrent auprès des nourrissons et des très jeunes enfants.

CONFÉRENCIERS INVITÉS:

Miriam Steele, PhD, Professeure en Psychologie, Directrice du département de Psychologie Clinique à la « New School for Social Research » et Co-Directrice du Centre de Recherche en Attachement à New York.

Ellen Moss, PhD, Professeure en psychologie du développement à l'Université de Québec à Montréal

HORAIRE DE LA JOURNÉE

8 h 00	Inscription	11 h 45	<i>Période de questions</i>
8 h 45	Mot de bienvenue : Joyce Loomer	12 h 00	<i>Dîner</i>
8 h 55	Présentation des conférenciers		
<u>Modératrice:</u>	Sawssan Kalache, MD	<u>Modératrice :</u>	Nisrine Masrouha, MD
9 h 00	Miriam Steele La résolution du trauma en travaillant sur la fonction réflexive : Une perspective basée sur l'attachement	13 h 15	Miriam Steele Prévenir la maltraitance : Une intervention de groupe basée sur l'attachement <i>Période de questions</i>
10 h 00	<i>Période de questions</i>	14 h 15	
10 h 15	<i>Pause Santé</i>	14 h 45	Ellen Moss Une étude de cas utilisant la méthode de l'intervention relationnelle en attachement avec rétroaction vidéo. <i>Période de questions</i>
10 h 45	Ellen Moss Intervention fondée sur l'attachement auprès de dyades parent-enfant : Le programme de rétroaction par vidéo	14 h 45	<i>Période de questions</i>
		16 h 15	Mot de la fin: Joyce Loomer

Cette journée est une activité accréditée par l'Ordre des psychologues du Québec et satisfait les critères d'accréditation par le Collège royal des médecins et chirurgiens du Canada. Les membres de l'AQSMN ont droit à une réduction de 10.00 \$.

Cette conférence sera présentée en anglais

OBJECTIFS D'APPRENTISSAGE :

1. Les participants comprendront le concept de l'attachement et son application en travail clinique.
2. Les participants comprendront les interventions préventives auprès des famille à risque élevé.
3. Les participants se familiariseront avec une intervention basée sur l'attachement sur le trauma, qui est fondée sur des preuves.

Comité de la Journée sur la santé mentale du nourrisson McGill:

J. Loomer, MSW (DH) (Présidente)	J. Canfield, MD (HME/CUSM)	D. Casa-Martin, BSc. Ed (Pratique privée)
S. Dongier, MD (HD)	S. Kalache, MD (McGill)	J. Grunberg, MED, CBHSSJB
M. Larose, MD (HME/CUSM)	N. Masrouha, MD (DH)	A. Wazana, MD (HGJ)

Inscrivez-vous par courriel à psychiat.division@muhc.mcgill.ca et envoyez le coupon ci-dessous avec votre paiement par la poste. Les places sont limitées. L'inscription sera confirmée **seulement** une fois la réception du paiement. Il s'agit d'un événement non-remboursable. **Veillez prendre note que le dîner sera offert.** Veuillez envoyer votre chèque de 95.00 \$ libellé à l'ordre de **Université McGill, Division de pédopsychiatrie**, avec votre coupon à **Rita Moussa, Pédopsychiatrie, Site Glen, 1001, boulevard Décarie, B02.7026 Montréal, QC H4A 3J1, Tél. : 514-412-4400 (22470) - Fax : 514-843-1517 Courriel: psychiat.division@muhc.mcgill.ca**

NOM : _____ COURRIEL : _____

TÉL.: _____ ORGANISME: _____ DISCIPLINE: _____